
 

 

 

27. jan. 2017 

 

I medfør af § 37 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter vi følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Hvorledes kan Naalakkersuisut uddybe hvorfor man ikke har planer om at skabe flere 

ansættelser hos jagtbetjente, idet som nævnt før fra Naalakkersuisut svar at der er 

„nok“ jagtbetjente? Er det Naalakkersuisut opfattelse at jagtbetjente har tilstrækkelig 

kontrol over vort lands langtstrakte kystlinje?    

 

2 . Hvordan kan Naalakkersuisut „forsvare“ jagtbetjent kontrol i Uummannaq fra 

Ilulissat, samt andre områder fra Ilulissat?  Er det Naalakkersuisut opfattelse at der 

foregår tillstrækkelig kontrol i områderne?  

 

3. Hvad begrundelsen for at det kun er kontrollørerne der udvides antalmæssigt?  

Hvem har taget sådan en politisk beslutning?  Er det Naalakkersuisut´s opfattelse at 

det her er en forsvarligt beslutning 

 (Medlem for Inatsisartut, Mala Høy Kuko,  Atassut) 

 

 

Begrundelse. 

I henhold til forrige svar i har givet os, skal Atassut påpege at man slet ikke er tilfreds med svaret. 

Fra Atassut mener vi at Naalakkersuisut ikke har fornuften med sig her. I de her seneste årrække 

hvor landets fiskeri er i udvikling, dertil hvor fiskeriet og fanger erhverv er fortsat det vigtigste 

erhverv, hvorfor Jagt betjente, samt fiskeri kontrollører  vil være fortsat  uundgåelige.     

De arbejder med deres uundværlige erhvervspost, hvor de af og til ikke er istand til at afdække hele 

deres område, hvorfor det er nødvendigt  at der etableres flere jagtbetjente i flere områder. 

 

Hermed anmoder om at have svar på spørgsmålene, hvor vi regner med at svarene fra den 

respektive Naalakkersuisoq os i hænde inden der er gået ti arbejdsdage. 

 

 

ATASSUT INATSISARTUNI ATASSUT I INATSISARTUT 

  


